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Protokół nr 19/12 

z XIX Sesji Rady Gminy Raszyn 

z dnia 22 lutego 2012 roku 

 

1. Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum, przyjęcie porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady Gminy Raszyn Pani Celina Szarek o godz. 15.15 otworzyła obrady. 

Następnie poinformowała, iż Sesja ta została zwołana na podstawie art. 20 ust. 3 ustawy           

o samorządzie gminnym na wniosek Klubu Radnych „Jedność Gminy” oraz jednego                   

z Radnych.  

Przystąpiono do przyjęcia porządku obrad. 

 

Porządek obrad został przyjęty głosami – 12 za, 1 przeciw. 

 

1. Otwarcie obrad. 

2. Sprawozdanie Wójta Gminy Raszyn z realizacji umowy do dnia 31 grudnia 2011 r. 

dotyczącej funduszu spójności i realizowanego zadania pn. „Uporządkowanie 

gospodarki wodno-ściekowej w Gminie Raszyn” – etap I. 

3. Zamknięcie obrad. 

 

Pan S. Ostrzyżek poinformował, że głosował przeciwko przyjęciu porządku obrad w takiej 

formie, ponieważ z porządku obrad nie wynika, aby Radni mieli możliwość zadania pytania, 

złożenia interpelacji, czy przeprowadzenia dyskusji w tak ważnym temacie. 

Przewodnicząca Rady Pani C. Szarek zapytała Przewodniczącego Klubu Radnych Pana M. 

Słoma, czy jako przedstawiciel wnioskodawców nie ma nic przeciwko temu aby w trakcie 

sesji odbyła się dyskusja? 

Pan M. Słoma wyraził zgodę. 

Następnie Przewodnicząca Rady poprosiła Pana M. Słoma o odczytanie uzasadnienia do 

złożonego wniosku o zwołanie sesji. 

Pan M. Słoma przedstawił uzasadnienie. 

 

2. Sprawozdanie Wójta Gminy Raszyn z realizacji umowy do dnia 31 grudnia 2011 r. 

dotyczącej funduszu spójności i realizowanego zadania pn. „Uporządkowanie 

gospodarki wodno-ściekowej w Gminie Raszyn” – etap I. 

Wójt A. Zaręba poinformował, że celem dzisiejszej sesji jest zapoznanie uczestników 

posiedzenia z pracami dotyczącymi realizacji programu „Uporządkowanie gospodarki 

wodno-ściekowej w Gminie Raszyn” dofinansowanego ze środków unijnych. Projekt ten 

realizowany jest przez wydzieloną jednostkę w ramach struktury Urzędu Gminy, tzw. 

Jednostkę Realizująca Projekt (JRP).  

Pani J. Gronowska – Kierownik JRP poinformowała, że projekt ten realizowany jest od 4 lat 

(od 1 stycznia 2007 r.). Umowa o dofinansowanie była podpisana dopiero 23 lipca 2010 r.  

Realizacja ponad 50 kontraktów kanalizacyjnych to nie lada przedsięwzięcie - stwierdziła 

Pani J. Gronowska. Cztery lata prac przed zawarciem umowy były dla urzędu dużym 

wyzwaniem. Gmina powinna była przygotować kadrę do realizacji tego projektu. Był on 

realizowany zgodnie z przepisami prawa budowlanego, nie mniej uzyskanie refundacji            

i rozliczenia jakie Gmina poniosła na roboty jest bardzo trudne. Gmina podpisując umowę na 

dofinansowanie w 2010 r. wzięła na siebie zobowiązanie, że wszystkie wydatki jakie poniosła 

na wykonanie kontraktów kanalizacyjnych od 1 stycznia 2007 r. będzie miała obowiązek 

złożyć do refundacji do WFOŚiGW (instytucji wdrażającej) w określonych terminach 

(regularnie zgodnie z zapisami umowy o dofinansowanie, raz na kwartał, nie później niż do 

15 dnia miesiąca zamykającego kwartał). Pierwszy wniosek został złożony 15 sierpnia 2010 r.               
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W okresie od października do grudnia w Urzędzie odbyła się kontrola realizacyjna                    

z WFOŚiGW, która bardzo szybko wykazała nieprawidłowości. Wynikały one z różnych 

powodów m.in. z nieświadomości, braku wiedzy, z braku przygotowanej kadry. Do tej pory 

zostało złożonych 7 wniosków. 

Następnie omówiła trudności związane z budową kanalizacji w ul. Na Skraju, gdzie prace 

prowadzone były na projekcie z przed ośmiu lat. 

Ponadto Pani J. Gronowska poinformowała, że 80%  kontraktów, które były realizowane 

przez 4 lata obarczone były nieprawidłowością polegającą na braku pozwoleń na zajęcie 

przez wykonawcę pasa drogowego.  

Wójt A. Zaręba przedstawił zakres wniosków: 

 pierwszy – oczyszczalnia ścieków 

 drugi – koszty własne JRP 

 trzeci i czwarty – wnioski sprawozdawcze 

 piąty i szósty – zadania realizowane do połowy 2010 r. 

Nadmienił, że we wniosku piątym i szóstym została podważona procedura wynikająca                 

z ustawy o zamówieniach publicznych. Wytknięto błąd polegający na dzieleniu zamówień, co 

jest nie do poprawienia. 

Pani J. Gronowska poinformowała, że JRP walczy o pozyskanie kwoty refundacji ok.             

13 mln zł (z trzech wniosków). Gdyby wnioski te zostały złożone zgodnie z wytycznymi 

unijnymi byłyby już dawno na koncie Gminy. Po przeprowadzonej kontroli sprzed roku są 

korekty, które dotyczą przede wszystkim uchybień na procedurze zamówień publicznych (ze 

względu na dzielenie zamówień) oraz wydatków związanych z aktualizacją studium 

(procedury zlecane na zewnątrz – zakwestionowano wydatki  na ten cel prawdopodobnie ze 

względu na brak rozeznania rynku) i przygotowaniem procedur dla funkcjonowania JRP. 

Korekty te wynoszą 25% z każdego kontraktu odliczanych z wydatków kwalifikowanych (na 

dzień dzisiejszy straty z tytułu błędów sprzed 4 lat wynoszą ok. 1 mln zł). We wniosku 

piątym i szóstym błędy dotyczą dokumentów technicznych i finansowo-księgowych. Część 

środków już udało się obronić, co do pozostałych JRP pisze odwołania. 

Wójt A. Zaręba przedstawił poszczególne zadania, przy których Gmina poniosła straty. 

Pani J. Gronowska poinformowała, że w ramach realizowanych obecnie kontraktów na roboty 

realizowane są również kontrakty na usługi (m.in. umowa z inżynierem kontraktu, promocja 

projektu, II faza projektowania).  

Pani J. Gronowska omówiła II fazę projektowania informując, że jest ona bardzo istotna, gdyż 

na bazie tego kontraktu, projektu i pozwoleń na budowę Gmina miała w planach wnioskować 

o dofinansowanie. Są z nim pewne problemy. Kontrakt ten został podzielony na 3 etapy: 

 etap pierwszy: Dawidy i Dawidy Bankowe, który jest zakończony i posiada 

pozwolenia na budowę; 

 etap drugi: Sekocin Nowy Słomin, Laszczki (w trakcie uzgodnień); 

 etap trzeci: Janki (w trakcie uzgodnień). 

Projekt ten musi być zakończony do 30 czerwca 2012 r. 

Pan M. Gawryś – Dyrektor Biura Projektowego z firmy Safege omówił problemy związane          

z realizacją II fazy projektowania, które w znaczny sposób wydłużają proces. 

Pani J. Gronowska (odnośnie podpisywania umów z mieszkańcami) poinformowała, że 

umowa o dofinansowanie jaka została podpisana z Komisją Europejską mówi wyraźnie, że 

trzeba spełnić efekt ekologiczny i rzeczowy.  W tym celu są ściśle określone terminy, zakresy 

rzeczowe oraz ilości podłączonych mieszkańców. Efektem rzeczowym jest to wybudowanie 

kanalizacji w ulicy, zaś efektem ekologicznym – wykaz podpisanych umów z mieszkańcami. 

Nadmieniła, że zgodnie z umową do 31 marca 2013 r. Gmina Raszyn musi podłączyć 4275 

osób do kanalizacji sanitarnej, natomiast do sieci wodociągowej – 1348 osób. Należy 

wykonać 34,5 km kanalizacji sanitarnej, 5,5 km wodociągu. 
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Wicewójt M. Chmielewski przedstawił statystykę podpisanych umów oraz poinformował, że 

umowy podpisywane z mieszkańcami na wykonanie przyłącza są umowami cywilno-

prawnymi zgodnie z Kodeksem cywilnym oraz uchwałą budżetową. Nadmienił również, że 

koszt przyłącza w Ładach, Falentach i Dawidach wynosi 1022 zł, a w ul. Na Skraju – 1264 zł.  

Pani J. Gronowska (odnośnie rzeczywistej wartości projektu) poinformowała, że wartość 

całego projektu wynosiła 62 887 042,99 zł (kwota wydatków kwalifikowanych wynosiła ok. 

34 mln zł). Na dzień dzisiejszy po rozstrzygnięciu wszystkich kontraktów oraz procedur 

wynosi 47 991 088,47 zł, w związku z czym za tym idzie spadek dofinansowania. Obecnie 

maksymalna wartość wydatków kwalifikowanych jaką Gmina może otrzymać wynosi ok.         

28 mln zł. 

Następnie Radni zadawali pytania odnośnie kanalizacji sanitarnej w ul. Na Skraju, ul. 

Warszawskiej, ul. Starzyńskiego, ul. Źródlanej, ul. Falenckiej oraz miejscowości Podolszyn 

Nowy. 

Pani J. Gronowska, Wójt A. Zaręba, Wicewójt M. Chmielewski oraz Pan K. Zasada – 

Inżynier kontraktu udzielili odpowiedzi na zadawane pytania. 

 

3. Zamknięcie obrad. 

W związku ze zrealizowanym porządkiem obrad Przewodnicząca Rady C. Szarek o godz. 

17.55 zamknęła obrady XIX Sesji Rady Gminy. 

 

 

Protokołowała:      Przewodnicząca Rady 

 

Katarzyna Zyskowska                    Celina Szarek 

 

 


